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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 25 de maig de 2017 

Horari: de les 19 h 35 min a les 21 h 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Annerose Bloss Geb Bantel, regidora (P.P.) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 4a tinent d’alcalde (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusa la seva absència el regidor Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso (PDeCAT). 
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Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 27 d’abril 

de 2017. 

2.- Proposta de l’Alcaldia sobre renúncia a exercir el dret de retracte relatiu a la 

transmissió de la finca denominada Can Xeco Monnar. 

3.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre aprovació del contracte de cessió en 

comodat del fons documental de l’Ajuntament d’Alella al Departament de Cultura de 

la Generalitat. 

4.- Proposta de la regidoria d’Administració sobre aprovació del codi de conducta dels 

alts càrrecs de l’Ajuntament d’Alella. 

5.- Moció dels grups municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya + Sumem per 

Alella – Acord Municipal i Alella Primer – Candidatura de Progrés, de suport al Pacte 

nacional per a una Societat Digital a Catalunya. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 25 de maig de dos mil disset, essent les 19 hores 35 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 
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A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 27 D’ABRIL DE 2017.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 27 d’abril de 2017, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

 

2.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE RENÚNCIA A EXERCIR EL DRET DE RETRACTE 

RELATIU A LA TRANSMISSIÓ DE LA FINCA DENOMINADA CAN XECO MONNAR.- El Sr. 

alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Mitjançant còpia simple presentada en el Registre d’Entrada d’aquest Ajuntament 

el 12 d’abril de 2017 (R.E. núm. 2017/2994) de l’escriptura de compravenda 

atorgada el 10 d’abril de 2017 davant el Notari de l’Il·ltre. Col·legi Notarial de 

Catalunya, Sr. Manuel Piquer Belloch, s’ha notificat la venda de la finca 

denominada Can Xeco Monnar, inscrita en el Registre de la Propietat núm. 1 de 

Mataró, tom 3917, llibre 179, foli 206, finca 7076, efectuada per la mercantil 

“Torrellimona, S.L.” a favor de la mercantil “7000ENCINAS, S.L.” pel preu de 

600.000 euros. 

 

La finca objecte de la compravenda es troba catalogada pel vigent Pla d’Ordenació 

Urbanística Municipal (POUM) com a Bé Cultural d’Interès Local (BCIL), a la qual 

correspon la fitxa amb el codi ARQ074 del Catàleg de Patrimoni Històric, Artístic, 

Cultural i Mediambiental d’Alella del POUM. Per això i en virtut d’allò disposat per 

l’article 22.6 de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, de Patrimoni Cultural Català, a 

l’Ajuntament d’Alella li correspon un dret de retracte que pot exercir en el termini 

de dos mesos des de la notificació fefaent de la transmissió de la finca. 
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No considerant-se d’interès municipal l’exercici de l’esmentat dret, es proposa al Ple 

municipal l’adopció dels següents acords:   

 

PRIMER.- Renunciar a l’exercici del dret de retracte que a aquest Ajuntament atorga 

l’article 22.6 de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, respecte a la transmissió de la 

finca denominada Can Xeco Monnar, inscrita en el Registre de la Propietat núm. 1 

de Mataró, tom 3917, llibre 179, foli 206, finca 7076, inclosa amb el codi ARQ074 

del Catàleg del Patrimoni Històric, Artístic, Cultural i Mediambiental d’Alella, del 

vigent Pla d’Ordenació Urbanística Municipal. 

 

SEGON.- Notificar aquest acord a totes les parts interessades.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquesta finca que abans havia format part d’una de les dues 

finques de la Torre del Governador, i que està en sòl no urbanitzable, es torna a 

transmetre o es transmet per primera vegada segregada per un import de 600.000 euros 

més IVA, entre dues societats. Per part d’aquesta Alcaldia i l’equip de govern s’ha valorat 

doncs que el que havien de fer és renunciar a l’exercici d’aquest retracte per diferents 

motius. El primer de tots és que en la modificació del planejament urbanístic, amb 

l’aprovació del POUM i tot el procés, aquest Ajuntament ja va decidir d’incorporar en el 

futur tres masies, tres elements patrimonials catalogats que són La Miralda, La Gaietana i 

Can Viló, i, per tant, quan es va fer l’avaluació d’aquells edificis, d’aquells espais que 

l’Ajuntament doncs volia per passar-los a titularitat pública, ja es va valorar, i, aquest 

cas, no es va considerar. I, per tant, aquest és el principal motiu de renunciar a aquest 

retracte. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que quins són els altres motius, perquè ha dit que n’hi havia 

varis. 

 

El Sr. alcalde manifesta que, si de cas, després els hi comentarà.  
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La regidora Sra. Marzo manifesta que ella volia incidir també sobre per què, en el 

moment del POUM, no es va valorar específicament aquesta finca,  i fer la reflexió que els 

planejaments fan una previsió d’allò que es vol fer, però que, després, el nivell de 

compliment d’aquells planejaments, com van veure en l’anterior, doncs no sempre 

s’executa. I que, de vegades, si sorgeixen oportunitats, que potser en un inici quan es fa 

el planejament no estan previstes, aquest dret que tenen ara de retracte els dóna aquesta 

possibilitat d’autoavaluació. Si pot explicar, com diu el Sr. alcalde, per què es va valorar 

en aquell moment del planejament urbanístic quedar-se amb aquestes tres finques i es va 

valorar que Can Xeco Monnar no. Ells pensen que es podrien plantejar exercir el dret a 

retracte per dos motius principals. Un per tenir una posició dintre de l’àmbit dels 

Escolapis encara de certa força o de capacitat de negociació en relació a la inacció que 

en aquests moments s’està produint en l’àmbit dels Escolapis. I, d’altra banda, per la 

pròpia finca en si mateixa, agrícola, que permet desenvolupar, per exemple, una escola 

taller per a la seva rehabilitació, que generaria uns llocs de treball i que després deixaria 

uns equipaments que podria estar dedicat al sector vitivinícola específicament, com a 

municipi que encapçalen o lideren la DO Alella.  I pensen que és oportú fer aquesta 

consideració i analitzar aquesta situació. I, per tant, si hi ha temps, pensa que haurien 

de plantejar-se poder-se quedar Can Xeco Monnar.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, per a ells, aquesta renúncia posa fi o posa mig fi a una 

tramitació que consideren del tot errònia. Cal recordar, òbviament, que aquesta peça surt 

de la compra que va fer el Sr. Oliu, personalment, dels jardins romàntics i de la finca de 

Can Xeco Monnar, que aleshores ja hi va haver una renúncia per part de l’Ajuntament, 

que tenia un preu d’un milió d’euros. Van vendre al rus el jardí romàntic, per un milió 

d’euros i ara es produeix la segona venda per aquests 600.000 euros de la parcel·la que 

s’havia quedat el Sr. Oliu. Per tant, el que tenen aquí és una activitat de comerç 

clarament amb un rendiment molt alt, que, bàsicament, reporta uns beneficis nets al Sr. 

Oliu de 600.000 euros, el fet de jugar amb el tràfic de finques catalogades del municipi. 

Creuen, doncs, que el paper de l’Administració, en aquest cas, ha estat clarament no 
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satisfactori. També cal recordar que la incorporació que es va fer en els darrers moments 

en les fitxes dels catàlegs, permeten que qualsevol casa catalogada pugui convertir-se en 

un hotel. Per tant, és el cas d’aquesta casa en runes de Can Xeco Monnar. Amb la qual 

cosa, el que estan fent aquí és, en base a un patrimoni que és de tots, d’Alella, doncs 

s’està especulant o s’està obtenint beneficis en cadena per part de fons d’inversió i 

inversors en si. Creuen que és un fet que pot succeir, òbviament. En una economia com la 

que estan és una tendència que és normal, però no hauria de ser així, hi haurien de posar 

fre des d’una Administració que consideren que ha de vetllar pels interessos propis. I, en 

aquest cas, que algú mercadegi amb el seu patrimoni és un motiu que els hauria de fer 

saltar les alarmes. En el seu cas s’abstindran, ja que si bé consideren que fora molt 

interessant la compra d’aquesta finca per part de l’administració pública per servir al 

poble d’Alella, els semblaria irònicament dur donar 600.000 euros públics al Sr. Oliu 

perquè enriqueixi el seu patrimoni personal. Per tant, no voldrien destinar o regalar 

diners públics a un senyor que ja s’ha lucrat en el mercadeig, però sí que lamenten molt 

la pèrdua d’oportunitat que suposa la pèrdua d’aquesta finca que, com ja saben, va a un 

fons d’inversió o a una empresa, que no és un particular que la compri per rehabilitar-la, 

sinó que la intenció també pot ser que es continuï la cadena de guanys a curt termini, 

simplement a efectes especulatius. Per tant, lamenten la gestió novament de tota la 

finca dels Escolapis i expressament també la de Can Xeco Monnar i el llac i s’abstindran 

per no afavorir amb diners públics aquell qui ja s’ha enriquit prou amb el seu patrimoni 

comú.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, com deien, en el seu moment es va valorar la possibilitat 

d’adquirir tres cases catalogades, tres elements patrimonials a futur, perquè aquelles 

persones que s’asseguin en aquesta taula puguin decidir possibles nous usos 

d’equipaments, doncs era més que suficient, i, fins i tot, lleugerament agosarat tenint en 

compte la quantitat d’elements i equipaments que té ja l’Ajuntament, i que, per tant, 

anar-ne sumant més vol dir, més enllà de les seves rehabilitacions i posades en 

funcionament, més manteniments i etcètera. I es va creure que amb aquests tres que 

decidiran dintre de l’àmbit públic les destinacions que han de tenir, eren més que 
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suficients. A més, tenint en compte que ara no fa tants anys o potser sí que ja en 

comença a fer alguns, es va adquirir la fàbrica de pintures per poder fer-hi la biblioteca. 

I, a banda del cost que va tenir, haurà de tenir en un futur, esperen que no gaire llunyà, 

també un cost important. I perquè l’Ajuntament vagi acumulant patrimoni sense usos 

clars i definits, entenen que amb el que ja s’ha fet des del POUM i amb el que es va fer en 

el seu moment amb la fàbrica de pintures és suficient. La proposta de la regidora Sra. 

Marzo estaria molt bé que se la poguessin quedar i fer-hi una escola taller. Bé, estan aquí 

parlant que més enllà que aquest cost que tenen damunt la taula, d’aquests 726.000 

euros de l’exercici del retracte, l’opció de l’escola taller, doncs, segurament la proposta és 

molt idíl·lica, però rehabilitar una finca de més de mil metres quadrats, com és el cas de 

Can Xeco Monnar, estarien parlant d’un cost de rehabilitació de 1.400.000 o 1.500.000 

euros. I, per tant, entenen que des del moment que l’objectiu públic o l’interès general, 

tal com l’entenen ells, que és que aquestes cases, aquests elements patrimonials es 

rehabilitin, és indistint si rehabilita un privat, un particular, l’objectiu és que es 

rehabilitin i que no estiguin en aquestes condicions de degradació, en aquest cas 

absoluta. Per tant, si les persones que adquireixen aquesta finca, com sembla ser que és 

així, tenen la voluntat de realitzar una rehabilitació propera per donar-li una activitat 

econòmica, doncs que sigui la iniciativa privada en aquest cas que faci la compra, 

rehabilitació i posada en viabilitat aquesta finca. Respecte la reflexió que feia el 

portaveu de la CUP del patrimoni que és de tots o és patrimoni arquitectònic o històric 

del poble, aquest patrimoni té uns propietaris que, en aquest cas, no és l’Ajuntament, 

que no és la casa de tots, i, per tant, el que han de vetllar és que aquest patrimoni que 

està en mal estat es rehabiliti, i cosa que creuen, o n’estan força segurs, que acabarà 

passant a través de l’empresa o les persones que han adquirit la finca.  

 

El regidor Sr. Bardés manifesta que encara que sigui una finca privada, si ells tenen un 

dret de retracte tenen un benefici com a Ajuntament i com a municipi. Aquest dret de 

retracte es pot convertir o bé en diners o es pot convertir en algun dret a futur que quedi 

en un conveni, com per exemple, poder visitar com a municipi i com a poble els jardins. 

Que ara això al quedar en mans privades no se sap si es podrà visitar o se’n podrà gaudir, 
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o qualsevol cosa. Si hi tenen un dret, ells tenen una propietat, tenen una part de 

propietat. Ell no sap com ho veuen. Aquí s’havia d’haver vetllat per aquest dret i 

convertir-lo en algun avantatge, que d’aquesta manera no s’ha convertit i s’ha perdut tot. 

 

El Sr. alcalde manifesta que això que una finca sigui relativament privada, ell creu que és 

privada o no és privada. I intentar posar valor al dret de retracte, que al final és demanar 

o fer una proposta d’extorsió de dir no exerciran el dret de retracte si ells, bé la paraula 

extorsió segurament no és, estava intentant trobar la paraula correcta. Però el regidor Sr. 

Bardés, en qualsevol cas, està entrant en l’àmbit segurament poc legal. El dret de 

retracte ell l’exerceix o no l’exerceix, el que no pot és bescanviar-lo. Per tant, la finca, 

com deien, tindrà, i ell tampoc pot entrar, quan li plau, a la finca de les Quatre Torres i a 

la finca de la Casa del Marquès, perquè resulta que, com són unes cases fantàstiques i 

tenen uns jardins fantàstics, si li ve de gust hi entra. Doncs no, són propietats privades, 

com és aquest cas. I aquesta empresa, aquests inversors que han decidit adquirir-la i que 

pel que té entès també han adquirit la casa del darrera de Can Bernadas, el que vénen és 

a viure a Alella i a generar una activitat econòmica. Rehabilitar-la i generar una activitat 

econòmica. Si això és així, doncs el que hauran aconseguit és l’objectiu d’aquesta 

rehabilitació del patrimoni arquitectònic d’Alella. 

 

El regidor Sr. Bardés manifesta que accepta la seva resposta, però que no hi està gens 

d’acord. Ni extorsió ni cap d’aquestes paraules que ha dit. Un dret és un dret. Un dret que 

tenia el municipi i que el perden d’una “tajada”, és així de clar. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que, amb el tema del dret de retracte, la seva posició és 

que l’han perdut ja des de la primera oportunitat que han tingut. El que pensa que és de 

justícia reconèixer és que aquestes plusvàlues que s’han quedat una sèrie de persones, 

una sèrie d’empreses en el camí, les hagués pogut tenir l’Ajuntament. Perquè 

l’Ajuntament, en el seu moment d’exercir-lo per primera vegada, quan van tenir la 

primera oportunitat, hagués pogut després vendre la part que convingués a un particular. 

I ho han perdut. En el dret a retracte, el que l’Ajuntament ha de fer és mirar de ponderar 



9 

 

quin és l’interès públic. I s’estora que el Sr. alcalde estigui parlant que un privat ho 

rehabilitarà quan és el primer que els va explicar que el Sr. Oliu estava interessat a fer 

aquesta compra, perquè li havia dit al Sr. alcalde que rehabilitaria Can Xeco Monnar, i 

està a l’acte del Ple de desembre. Només se l’ha de rellegir. En aquell moment ja li deien 

que el Sr. Oliu ja havia posat a la venda Can Xeco Monnar i el Sr. alcalde deia que no. Ara 

el Sr. alcalde està donant fe que aquest privat ho rehabilitarà, quan aquest privat és una 

empresa creada a Madrid, deu o quinze dies abans de formalitzar el primer pagament de 

la compra a l’empresa del Sr. Oliu. Què vol que li digui. Té els seus dubtes que aquesta 

empresa ho faci i el Sr. alcalde les hauria de tenir també. I a la vista de com s’ha generat 

tota l'especulació en tot aquest àmbit, pensa que no es pot continuar explicant sopars de 

duro. 

 

El Sr. alcalde manifesta que potser, els sopars de duro, els explica la regidora Sra. Marzo 

quan està demanant que exerceixin el dret de retracte en aquest moment, i tot just en la 

seva darrera intervenció el que estava proposant és que ells haguessin venut Can Xeco 

Monnar per poder-ne treure aquest rendiment. Sí, això és el que ella ha dit. No sap si 

s’ha entès ella mateixa o no, però el que plantejava és que posats a fer aquestes 

revaloritzacions és que ho podia haver fet l’Ajuntament i que l’Ajuntament s’ho podia 

haver venut. I respecte que ell dóna fe o no dóna fe, ell el que aquí ha dit és que, per la 

informació que disposa, aquesta és la voluntat que té l’empresa o que tenen els inversors 

que ho adquireixen. Això és una voluntat, i, per tant, veuran. Però el que està clar és que 

si això ara ho adquirís l’Ajuntament, aquesta finca no es rehabilitaria segurament en els 

propers 10 o 15 anys. A menys que ella decidís que no es fa la biblioteca i es prioritza 

Can Xeco Monnar. Però, en qualsevol cas, hauria d’estar en capacitat de decidir. Però el 

que tenen aquí és una oportunitat, una transmissió de propietats privades, i que, en 

principi s’ha manifestat aquesta voluntat. Esperen que això pugui ser així.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que farà una intervenció breu. Només posar en valor que 

aquesta diferència amb un mur entre propietat privada i propietat pública en els béns 

catalogats no hi és. Sí que hi ha una part de valor que els pertany a tots i per això 
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existeixen les finques protegides. És un valor històric, és un valor emocional, és un valor 

d’identitat. I aquest valor hi és. Per tant, malgrat la fórmula de propietat, aquestes 

finques amb valors expressament reconeguts legalment els tenen. I així es pot comprovar 

en la mateixa fitxa. I dit això, el cas dels Escolapis i el llac són particulars perquè, 

històricament, fa anys que no, però sí que s’hi havia pogut accedir públicament, per 

tolerància potser, però sí que hi havia una tradició d’ús habitual o de gaudi compartit. 

Per tant, és normal que es reclami, tal i com ja va passar amb els jardins romàntics dels 

Escolapis, que es pugui salvaguardar, en la mesura del possible, un cert aprofitament per 

al gaudi comú del poble en aquesta vinculació històrica. És normal, perquè aquí sí que 

s’havia produït. A les Quatre Torres, a Cal Marquès no hi era. Per tant, quan hi ha hagut 

una tradició històrica de gaudi, doncs és normal que la població vulgui, i amb tota la 

legitimitat, conservar-la. Dit això, quan el Sr. alcalde acaba d’afirmar que és indiferent 

com es rehabiliti, privat o públic, perquè al final el que importa és que la casa hi sigui, 

doncs, vistos els lamentables antecedents que han tingut recentment, només cal veure 

Can Serra, o el mateix Can Barnadas, no es pot dir que l’aprofitament privat, 

estrictament, sigui un motiu de satisfacció que s’hagi conservat i benguardat. Tenen 

casos en què l’Ajuntament ha validat reformes i intervencions que s’han petat, i ho poden 

dir amb totes les lletres, els valors d’aquestes pròpies finques. Cas Barnadas reconegut 

pels mateixos arquitectes dient que es va tolerar i ja està, i on hi havia un dipòsit 

d’aigua hi ha una piscina, però bé, és una piscineta, però pot passar com un dipòsit 

d’aigua, té una escaleta i és de color blau i tal, però fa l’efecte. I Can Serra, amb tota la 

desgràcia que està com està i seguirà la tramitació que li pertoqui. Per tant, es tracta de 

rehabilitacions que han sigut, contra el projecte i contra l’interès patrimonial d’aquests 

edificis, tolerats per aquest Ajuntament. Per tant, li dol que el Sr. alcalde afirmi que la 

propietat privada ja rehabilitarà correctament aquests edificis, quan des d’aquest 

Ajuntament i des d’aquest govern s’han tolerat reformes i intervencions contràries al més 

mínim sentit del que és el patrimoni públic de conservació. I, dit això, espera que el 

projecte sigui vàlid, sigui correcte. Li agradaria fer una última reflexió, i és que en la 

permissivitat que es va incloure l’últim moment de poder fer hotels a qualsevol patrimoni 

públic, per exemple, Can Xeco Monnar, com sabrà està envoltat per un sòl agrícola 
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protegit. L’interès és que aquesta casa es pugui rehabilitar, però que l’entorn fos 

eminentment agrícola. Per tant, si s’hi fa un hotel, és difícil que l’entorn immediat 

conservi aquest caràcter que en el mateix POUM van aprovar d’agrícola com a figura per 

garantir la seva viabilitat. Per tant, si s’hi fa un hotel no serà agrícola i aniran contra el 

POUM. Aniran contra el POUM amb el POUM. Va ser una clàusula que s’hi va incorporar al 

final d’hotel, hotel, hotel, hotel. Això ja ho han comentat i les possibilitats de 

rehabilitació de les finques en sòl protegit o en sòl no urbanitzable, cosa que no ha 

tingut resposta. Però, en tot cas, el que poden tenir és hotels disseminats en espais en 

que el POUM preveu la seva conservació per espais agrícoles i forestals, i això pot produir 

que, a la llarga, aquests espais transformin el caràcter que com a poble, i això supera el 

govern i supera aquest Ple, han decidit que conservarien. I, per tant, sí que han d’exercir 

un control ferri de quina és la protecció i quin és l’ús que es fa dels espais catalogats i 

els espais protegits del poble. I, la línia que porten, i aquest és l’últim exemple, no va en 

aquest sentit. Alella té un terç d’urbanitzable o urbanitzat, un terç d’agrícola i un terç de 

forestal. Han posat el focus en l’urbà. Tot el que és sòl agrícola i forestal ho considerem 

secundari i vinculat a l’ús urbà. Quan permeten fer hotels a tot l’espai agrícola i forestal 

estan prioritzant l’ús urbà. Estan oblidant els dos terços de la seva memòria que 

representa el sòl que no és urbà. I aquí ho deixa, però creu que és important la reflexió. 

I, per tant, la renúncia d’avui per molt anecdòtica que pugui semblar no ho és, perquè 

representa permetre que un fons d’inversió compri aquesta finca per fer un hotel 

presumiblement. Seguir en aquesta tendència sense tenir cap mesura de control sobre 

què s’està fent en els espais del poble.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, respecte de la finca de Can Barnadas, pot estar equivocat, 

però creu que no és així. Can Barnadas no estava en el catàleg anterior, segons creu, i es 

va incorporar en el nou com un BCP, i, per tant, en aquells moments no hi havia els 

condicionants de protecció de la fitxa, més enllà que el criteri podia haver estat 

possiblement un altre. Però que, en aquell moment, aquest element, aquesta masia no 

estava catalogada, i hi van fer el que des dels Serveis Tècnics es va considerar que s’hi 

podia fer. Respecte al tema que hi hagi la possibilitat d’hotels rurals o no en el sòl no 
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urbanitzable, el que sí que és cert és que en el patrimoni arquitectònic del poble se li 

han de donar possibilitats de viabilitat econòmica. Possibilitats que aquest patrimoni no 

vagi caient un rere l’altre per manca de capacitat econòmica del seu  manteniment. 

Segurament sempre hi ha l’opció que hi hagi una persona que compri aquella finca, 

aquella masia, per anar-hi a viure, però per la seves dimensions fa que les persones que 

puguin dur a terme aquest acte doncs no siguin tantes, i, per tant, sigui gent amb molta 

capacitat econòmica que en aquests darrers temps és gent d’altres llocs del món i que 

tria Alella per venir a viure. Aquesta és una opció, i és una opció que, evidentment, ja 

tanca la permeabilitat d’aquella finca, l’accés a aquella finca. I l’altra és i era una de les 

voluntats d’aquest POUM de donar vies d’escapament perquè aquestes finques, aquest 

patrimoni arquitectònic pogués tenir aquesta viabilitat, aquest futur. I que l’únic que no 

li pogués passar fos la seva degradació definitiva. Doncs bé, es va creure que aquesta via 

dels hotels rurals podia ser una oportunitat per aquesta viabilitat. La veuran,  i veuran 

com es desenvolupa. Però el que sí està clar és que estan en no urbanitzable, i això ho 

permet també la Generalitat en el no urbanitzable, però haurà de guardar-se que la 

implantació i l’impacte d’aquests allotjaments en el sòl no urbanitzable desnaturalitzi el 

menys possible aquest sòl. Ja ho veuran. Per això també hi ha hagut la voluntat 

municipal de poder tenir un assessorament respecte dels elements patrimonials que 

s’hagin de modificar. Un assessorament extern per intentar aplicar-hi el millor criteri 

possible més enllà del criteri dels arquitectes o de l’equip tècnic municipal. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i les regidores, Sres. Alfaro, 

Fernández i Ribalaiga; hi vota en contra els regidors Sra. Marzo i Sr. Bardés; s’abstenen 

de votar-la els regidors Sra. Bloss i Sr. Font. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

3.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE APROVACIÓ DEL CONTRACTE 

DE CESSIÓ EN COMODAT DEL FONS DOCUMENTAL DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA AL 
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DEPARTAMENT DE CULTURA DE LA GENERALITAT.- La tinent d’alcalde Sra. Nonell ret 

compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 

 

“Atès que en les properes setmanes s’han d’iniciar les obres de reforma de l’edifici 

de l’Ajuntament, que ha de permetre l’arranjament de gran part de les oficines 

municipals i la instal·lació d’un ascensor que millori l’accessibilitat a l’edifici. 

 

Atès que aquestes actuacions també inclouen les dependències que a dia d’avui 

serveixen com arxiu municipal, dependències que a dia d’avui no reuneixen les 

condicions òptimes per servir com arxiu. 

 

Atès que és necessari traslladar la documentació existent a data d’avui a altres 

dependències municipals mentre durin els treballs d’arranjament. 

 

Atès que fins la construcció de la nova biblioteca a la fàbrica de pintures, 

l’Ajuntament no disposarà d’un espai adequat per a la custòdia de l’arxiu municipal. 

 

Vist que l’Arxiu Comarcal del Maresme disposa de les instal·lacions adequades per 

tal de custodiar aquesta documentació fins que es disposi de les dependències 

d’arxiu en la futura biblioteca municipal. 

 

Vist que l’Arxiu Comarcal del Maresme garanteix la consulta d’aquesta documentació 

i paral·lelament farà una tasca de restauració d’aquells elements més malmesos i de 

digitalització de l’arxiu històric per tal que sigui consultable en línia per qualsevol 

ciutadà.  

 

Per tot l’exposat, aquesta regidoria proposa al Ple municipal l’adopció dels següent 

acords: 
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PRIMER.- Aprovar el contracte de cessió en comodat del fons documental de 

l’Ajuntament d’Alella entre el Departament de Cultura de la Generalitat de 

Catalunya, el Consell Comarcal del Maresme i l’Ajuntament d’Alella que s’acompanya 

a aquesta proposta. 

 

SEGON.- Facultar a l’Alcalde per realitzar tots els actes necessaris per a l’execució 

del present acord i especialment per a l’atorgament del mencionat contracte.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que aquest 

contracte de cessió en comodat del fons documental entre l’Ajuntament d’Alella, el 

Departament de Cultura de la Generalitat i el Consell Comarcal del Maresme, és degut a 

les obres d’arranjament de part de les oficines municipals i instal·lació de l’ascensor que 

afecten a bona part de l’edifici de l’Ajuntament, i més concretament allà on està ubicat 

actualment l’arxiu. Atès que aquest arxiu, el fons històric documental que tenen ha de 

quedar resguardat en algun lloc, doncs el millor que han cregut és cedir-lo en comodat a 

la Generalitat de Catalunya, al Consell Comarcal del Maresme. El comodat s’estableix per 

un termini de cinc anys, i poden dir màxim també, perquè la intenció d’aquest 

Ajuntament és que torni aquest arxiu. Durant aquest període serà el Consell Comarcal, la 

Generalitat de Catalunya, qui farà la custòdia i digitalització d’aquest arxiu. Això 

permetrà que qui vulgui i hi estigui interessat pugui consultar-lo. Hi haurà, doncs, un 

dret d’accés i de consulta a aquest fons d’arxiu, que, a més, estarà conservat. Creuen que 

és la millor manera que aquest fons històric de l’Ajuntament estigui resguardat durant 

aquest temps.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ells simplement també consideren que és una bona 

opció. Segurament, si s’hagués fet abans haguessin pogut evitar la pèrdua d’aquells 

arxivadors amb documentació històrica de l’època de la falange. És una llàstima. Per cert, 

sobre aquesta pèrdua d’arxivadors encara no s’han depurat responsabilitats. I, per tant, 
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hi votaran a favor i amb tota seguretat no només estarà ben custodiat sinó que, a més a 

més, la digitalització també permetrà fer un avanç important en relació al seu fons.  

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que ells també es pregunten per què no s’ha fet abans. 

Esquerra Republicana està governant des de fa 14 anys i, la veritat, haguessin pogut fer 

això abans. Després li agradaria saber si hi ha una espècie d’índex, un registre del que es 

lliurarà perquè no es perdi res en el camí, perquè, com bé ha dit la Sra. Mercè, s’han 

perdut o robat documents, perquè el Sr. alcalde un dia diu que s’han robat tres arxius de 

la falange i un altre dia o altres vegades ha dit que no que estaven a l’oficina del Sr. 

secretari. Que s’aclareixi i ho expliqui. I després per què van fer la denúncia a l’oficina de 

la Policia municipal i no als Mossos de Premià. També per què no va venir la policia 

científica per agafar empremtes i etcètera. És una mica estrany. I ara com que està fent 

aquesta neteja, una mica estranya, ara se’ls acut portar-lo amb l’excusa del canvi de 

l’ascensor, de posar l’ascensor, ara ho porten fora. A més, no sap si ho ha dit, però costa 

diners al contribuent. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que aquest fons quedarà digitalitzat, i això ho 

volia dir i abans no ho ha fet, i es podrà consultar per Internet. Evidentment, si abans de 

cinc anys ells volen que torni cap aquí, doncs hauran de pagar aquest servei. Aquest 

servei no és gratuït, ni si el fan a l’Ajuntament d’Alella ni si el fan a un altre lloc. I si 

precisament ho poden fer millor, doncs seran ells. On pot estar millor aquest fons serà 

allà.  

 

El Sr. alcalde manifesta que, en qualsevol cas, aquí hi ha hagut sempre la voluntat 

política que aquesta documentació històrica estigués en el poble, es mantingués en el 

poble, per una qüestió de voluntat de mantenir aquesta documentació que és d’Alella a 

Alella. I per això ha estat aquí. Perquè hi pogués haver un millor i més fàcil accés per 

part dels historiadors i de les persones que volguessin consultar aquesta documentació, 

per això ha estat aquí tot aquest temps. En aquest moment que s’han de començar 

aquestes obres, en aquests moments que des de fa alguns mesos, no 14 anys sinó alguns 
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mesos, hi ha hagut un canvi important en la direcció de l’Arxiu Comarcal del Maresme, 

amb una nova oferta de possibilitats per als diferents ajuntaments, i en aquest moment, 

que també és cert que van desaparèixer aquells documents doncs ara ja fa uns mesos, 

creuen que toca. I toca ara el fet de poder protegir aquesta documentació davant de les 

obres, que es pugui portar en aquest arxiu comarcal, que es faci la feina de manteniment, 

i que es faci la feina de digitalització, una feina que tenien pendent. Aquesta feina de 

posar a la xarxa aquesta informació perquè sigui de molt més fàcil consulta. I també amb 

la voluntat manifestada en el mateix document fixant una data de finalització d’aquest 

comodat de cinc anys, perquè aquesta documentació pugui retornar en el moment que 

l’Ajuntament d’Alella disposi de les instal·lacions adequades i romandre aquí al poble. Hi 

ha altres ajuntaments, que són la majoria, com és el cas de l’Ajuntament de Teià, que ara 

deu fer potser mig any o un any, doncs va decidir cedir el seu arxiu històric en comodat 

de manera indefinida. És una opció. La voluntat política és que aquesta documentació, 

més enllà que ara surti per netejar-se o fer una feina de manteniment i digitalització, 

quan tinguin l’espai en condicions pugui retornar. I la denúncia, Sra. Bloss, sigui davant 

de la Policia Local o sigui davant de Mossos d’Esquadra es fa en el mateix sistema. És un 

sistema únic de la Policia de Catalunya. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que els dos punts que han tractat tenen un cert 

paral·lelisme. En aquest cas, es tracta de l’arxiu municipal que ha patit una manca 

d’actuació en el seu si, i finalment ha vingut a salvar-lo, han trobat la porta, aquesta 

protecció del Consell Comarcal aprofitant les obres. Dit això, cal dir que fins ara el que 

s’havia fet eren actuacions parcials. És veritat i és cert que hi ha la voluntat d’aquest 

municipi que els documents estiguin en el poble i ha de ser així i no hi ha volta de full. 

I, per tant, tan bon punt sigui possible que es retornin. I si que primer volia fer una 

apreciació que quan diuen que les tres carpetes van desaparèixer li donen un punt 

esotèric, una connotació que allò s’esfuma. Poden parlar de robats, eliminats o 

segrestats, però el tema és que algú va intervenir perquè no hi fossin. Per tant, li 

agradarà que, a partir d’ara, parlin en els termes que corresponen, perquè no és una 

desaparició estrictament. Allò per si mateix no va marxar, sinó que algú hi va intervenir. 
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Figura que quan es va posar la denúncia la intenció era trobar o intentar recuperar, o 

trobar pistes, o saber què havia passat. Entén que s’ha desistit d’allò perquè simplement 

tampoc s’ha fet cap més actuació, però, en tot cas, li agradarà que no sigui recordat com 

que van desaparèixer una carpeta, sinó que en l’últim moment, quan un llegat d’un 

expedient que hi havia molta gent que el volia consultar i s’estaven esperant a consultar-

lo, en l’últim moment algú el va eliminar. Dit això, si que del comodat tenen alguns 

dubtes i que li agradaria que es garantissin, per tant, seran els determinants del seu 

sentit del vot. El primer de tots, és com es farà el trasllat, qui decideix com es fa el 

trasllat i amb quins mitjans. Això és important perquè es tracta de material altament 

sensible i que no voldrien que es traslladés amb una furgoneta de la Brigada cap a 

Mataró, amb tot el respecte per la tasca de la Brigada. Però correspon una gestió més 

idònia per la magnitud i la qualitat dels materials. Dit això, també els preocupa si hi 

haurà una reunificació dels arxius i expedients, si s’ho han plantejat o de moment encara 

no. El tema és que, fa pocs anys, l’Ajuntament d’Alella va adquirir uns pergamins, que en 

aquests moments es troben a l’Arxiu Parroquial, i els interessaria saber si s’ha contemplat 

incorporar-los a aquests expedients o de moment no. Per tant, si el fet del trasllat 

comporta una reorganització dels expedients de l’Ajuntament i com es farà el trasllat. I, 

per últim, òbviament, no es diu res de com es podrà fer la consulta. Quan estigui 

digitalitzat entén que es podrà fer per Internet, però en el paper no hi és, i suposen que 

ja ho trobaran en el reglament de funcionament de l’arxiu. Si es garanteix o si s’assumeix 

el compromís  que el transport serà fet d’acord amb el valor dels documents i que just 

abans del trasllat es farà una indexació i una reconfiguració, rejuntar tot el que és 

expedient propietat de l’Ajuntament, doncs el seu vot seria a favor.  

 

El Sr. alcalde manifesta que el transport es farà sota els criteris professionals de la 

direcció de l’Arxiu Comarcal. I aquí entén que no escatimaran en mitjans perquè aquest 

transport es faci en les millors condicions possibles i, en qualsevol cas, sota el seu criteri 

professional. És una oportunitat per sol·licitar el retorn d’aquells 13 o 14 pergamins que 

es varen dipositar en custòdia a l’Arxiu Parroquial, perquè puguin viatjar també i puguin 

ja tornar i integrar-se en el que és aquest Arxiu Històric municipal de l’Ajuntament. I, 
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respecte de la consulta, està també sota el criteri del propi Arxiu Comarcal, però pel que 

recorda de la darrera reunió que van tenir amb el seu responsable és sota demanda de les 

persones que vulguin fer aquesta consulta. No li pot garantir exactament quina és la via, 

però que es va manifestar les facilitats perquè “tothom qui volgués” hi pogués accedir. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en la previsió de personal d’aquest any, hi havia 

precisament la d’arxiver i la gràcia era que es pogués dedicar a l’arxiu històric, llavors, 

entén que aquesta dedicació de l’arxiu històric passa a ser exclusivament de l’arxiu 

administratiu de l’Ajuntament? En últim terme, lamenta que l’iter hagi estat aquest, que 

realment es trobin en aquesta situació que no tinguin un lloc al municipi per als seus 

expedients i que fins al moment no s’hagi pogut fer una correcta indexació, recerca i 

treball sobre els arxius. I que, tan bon punt sigui possible, que esperen que sigui més 

d’hora que tard, aquestes tasques d’investigació local puguin seguir endavant. La persona 

contractada per arxiu històric passa a ser exclusivament d’arxiu administratiu? 

 

El Sr. alcalde manifesta que, d’entrada, el que es contractarà és una figura d’arxiver que 

inicialment haurà d’assumir les tasques respecte l’administratiu i l’electrònic que s’hagi 

de desenvolupar, i en el moment que es recuperi l’històric també n’haurà de ser 

responsable.  

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo i Ribalaiga, i Srs. Bardés i Font; s’absté de votar-la la regidora Sra. 

Bloss. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

4.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADMINISTRACIÓ SOBRE APROVACIÓ DEL CODI DE 

CONDUCTA DELS ALTS CÀRRECS DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA.- La tinent d’alcalde Sra. 

Nonell ret compte de la proposta de la regidoria d’Administració, la qual literalment diu: 
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“D’acord amb l’article 55.3 de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de 

transparència, accés a la informació pública i bon govern, els ens locals han 

d’aprovar un codi de conducta de llurs alts càrrecs.   

 

En el marc del conveni de la Xarxa de Governs Transparents de Catalunya (XGTC), 

integrada per la Generalitat de Catalunya, el Consorci Administració Oberta de 

Catalunya (Consorci AOC), les diputacions de Barcelona, Girona, Lleida i Tarragona, 

l’Àrea Metropolitana de Barcelona, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques 

(ACM) i la Federació de Municipis de Catalunya (FMC), es va crear un grup de treball 

per elaborar un model de codi de conducta dels alts càrrecs de l’Administració local 

que pogués ser adoptat pels ens locals de Catalunya.  

 

El grup de treball esmentat ha elaborat un model de codi de conducta dels alts 

càrrecs de l’Administració local. Aquest codi conté els principis ètics i de bon 

govern a què s’han de sotmetre els alts càrrecs, així com les normes de conducta 

per les quals s’han de regir, que inclouen, a més d’uns compromisos generals, els 

compromisos en relació amb els conflictes d’interessos i grups d’interès i els 

compromisos en relació amb la ciutadania.  

 

El model de codi de conducta esmentat s’ha tramès a tots els ens locals del país 

juntament amb una guia per a la seva aplicació, perquè, si ho consideren oportú, 

l’adoptin com a propi introduint-hi, si escau, les modificacions que creguin 

necessàries.  

 

Atès que el codi de conducta elaborat per la Xarxa de Governs Transparents de 

Catalunya es considera un instrument idoni per regular el comportament ètic dels 

alts càrrecs d’aquest ens local, així com per complir amb el mandat contingut a la 

Llei 19/2014, de, 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 

bon govern. 
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Atès que es considera la futura Sindicatura Municipal de Greuges d’Alella com la 

institució adequada per vetllar pel compliment del Codi de conducta dels alts 

càrrecs de l’Ajuntament d’Alella.  

 

Per tot l’exposat, aquesta regidoria proposa al Ple municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

PRIMER.- Aprovar el Codi de conducta dels alts càrrecs de l’Ajuntament d’Alella, el 

text íntegre del qual s’annexa a la present resolució. 

 

SEGON.- Assignar, quan s’hagi constituït, a la Sindicatura Municipal de Greuges 

d’Alella, les funcions de control del compliment del Codi de conducta dels alts 

càrrecs de l’Ajuntament d’Alella, per tal de vetllar pel compliment del Codi de 

conducta dels alts càrrecs de l’Ajuntament d’Alella. 

 

TERCER.- Fer públic aquest Acord i el Codi de conducta en el Portal de la 

transparència de l’Ajuntament d’Alella i comunicar-ne l’aprovació a la Xarxa de 

Governs Transparents de Catalunya.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que el codi 

de conducta dels alts càrrecs que porten a aprovar en aquest Ple, és el que va presentar 

el govern de la Generalitat de Catalunya, el passat 3 de maig, i és fruit del grup de 

treball de les xarxes de governs transparents de Catalunya integrada per la Generalitat de 

Catalunya, el Consorci d’Administració Oberta de Catalunya, les quatre Diputacions, l’Àrea 

Metropolitana, l’Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de 

Catalunya. Aquesta àmplia acceptació els fa que portin avui aquest codi de conducta dels 

alts càrrecs, gairebé literal, per a la seva aprovació. D’acord amb la Llei de Transparència, 

accés a la informació pública i bon govern, els ens locals han d’aprovar un codi de 
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conducta dels seus alts càrrecs. Aquest codi té com a objectiu establir els principis ètics i 

determinar els principis de bon govern que han de guiar l’actuació dels alts càrrecs de 

l’Administració Local, les normes de conducta per les quals s’han de regir, que inclouen a 

més d’uns compromisos generals, els compromisos en relació amb els conflictes 

d’interessos i els compromisos en relació amb la ciutadania. La Sindicatura Municipal de 

Greuges d’Alella quan estigui constituïda, que serà aviat, serà la institució que vetllarà 

pel compliment del codi de conducta dels alts càrrecs. Aquest acord es penjarà al Portal 

de Transparència en el web municipal. Aquest codi es refereix als principis ètics, i vol dir 

que els alts càrrecs han d’actuar, respectant els drets fonamentals, les llibertats 

públiques, d’actuar amb integritat, amb exemplaritat, en benefici dels interessos públics, 

amb igualtat de tracte, sense cap mena de discriminació, amb imparcialitat i amb 

responsabilitat professional. Dels principis de bon govern poden dir que els alts càrrecs 

han d’actuar per aconseguir la satisfacció de l’interès públic general, fer-ho amb 

transparència i han de retre comptes a la ciutadania. Facilitaran mecanismes de 

participació a la ciutadania, treballaran per garantir que els serveis siguin de qualitat, 

impulsaran una administració simple i simplificada, àgil, eficaç i eficient. Vetllaran per la 

modernització i la millora contínua per al desenvolupament d’una cultura ètica. També 

inclou les normes de conducta dels alts càrrecs. Que dins d’aquestes normes consten els 

compromisos que han de complir d’objectivitat i veracitat, declaració de béns i drets 

patrimonials, actuar amb independència davant dels conflictes d’interessos, no acceptar 

regals fora dels regals de cortesia que li siguin lliurats per raó del seu càrrec, no acceptar 

invitacions per a actes ni esdeveniments que no siguin relacionats amb el seu paper 

institucional. Entre altres, també han de proporcionar la informació, mantenir la 

confidencialitat, gestionar els recursos segons la legalitat pressupostària. El mecanisme 

de control, ho ha dit al principi de tot, que aquest punt no surt, però que en el moment 

que tinguin la Sindicatura Municipal de Greuges és qui vetllarà pel compliment del codi i 

el règim sancionador aplicable serà el de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 

Transparència. 
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El Sr. alcalde manifesta que en l’acord de Ple ja estan acordant que serà la Sindicatura de 

Greuges qui farà l’aplicació d’aquest codi. Queda definit en la votació d’ara. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que serà en comptes de fer una Comissió de 

Seguiment. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que no diu Comissió de Seguiment, en el model diu que es 

farà per la Sindicatura de Greuges. 

 

El Sr. alcalde manifesta que estan optant que sigui la Sindicatura de Greuges qui faci el 

control i és el que aproven en el segon punt dels acords “Assignar, quan s’hagi constituït, 

a la Sindicatura Municipal de Greuges d’Alella, les funcions de control del compliment del 

Codi de conducta dels alts càrrecs de l’Ajuntament d’Alella, per tal de vetllar pel 

compliment del Codi de conducta dels alts càrrecs de l’Ajuntament d’Alella”. En comptes 

de crear una Comissió de Seguiment que siguin ells mateixos per controlar-se doncs que 

sigui aquesta figura. 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que el punt 6 diu que constarà en cas que 

s’acordi i, si no, precisament l’ACM i altres escrits recomanen que més aviat sigui el 

Síndic de Greuges qui en faci el seguiment en comptes de fer-ho una Comissió Interna de 

l’Ajuntament.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que volia comentar, perquè ha parlat que es posaria a la 

pàgina web el codi, al Portal de Transparència, si hi ha la previsió també de posar els 

fulls de recopilació d’informació sobre les reunions que es tinguin amb grups d’interès, 

sobre les invitacions que s’hagin produït, sobre els regals, obsequis, etcètera? 

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que doncs sí, s’haurà de posar perquè això és el 

que demana precisament aquest codi,  i donat que avui dia l’agenda institucional, per 



23 

 

exemple de l’alcalde, ja és en el web municipal, doncs evidentment els està demanant 

que totes aquestes invitacions i aquests regals que es reben es pengin al web. 

 

El Sr. alcalde manifesta que la documentació aquesta annexa, tal com diu el codi i se’n fa 

referència estarà penjada en el web perquè tothom ho pugui veure. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre la constitució dels grups de pressió. 

Comparteixen, evidentment, el text del codi, només faltaria, però a banda de les bones 

paraules han de veure els efectes de les accions que fan i si hi ha una coherència entre 

els fets i allò que diuen. I, aleshores, porten un retard en el compliment de la Llei de 

Transparència, no tenen encara un registre dels grups d’interès d’aquest Ajuntament, i, 

per tant, poden fer poc compliment d’alguns d’aquests aspectes. El que voldria posar una 

mica sobre la taula és que el codi recull molts aspectes que no sap fins a quin punt tots 

podran assumir que els estan acomplint. Per exemple, quan parlen que els electes han de 

representar tota la ciutadania. Sobretot el govern ha de representar tota la ciutadania.  

Ella es pregunta si a vegades representen tota la ciutadania. La responsabilitat o la no 

exigència de responsabilitats davant d’alguns fets, com acaben de comentar fa un 

moment, és un tema també a tenir en compte. Estan depurant responsabilitats quan 

l’Ajuntament està cometent errors o quan s’estan produint qüestions com la dels 

arxivadors? No ho estan fent. I simplement posar sobre la taula la importància que 

mantinguin aquesta coherència entre allò que estan aprovant i després amb el que 

realment estan fent.   

 

La tinent d’alcalde Sra. Nonell manifesta que estan a l’espera del reglament que ha de 

desenvolupar el Decret Llei 1/2017, de 14 de febrer, per tal d’adherir-se al registre de 

grups d’interès de Catalunya i donar compliment d’aquesta manera a la Llei de 

Transparència. És una pregunta que també va fer el Sr. Font en el seu dia.  

 

La regidora Sra. Bloss manifesta que ells hi votaran a favor perquè al cap i a la fi és un 

model estàndard, és un model de codi estàndard. L’única cosa que demanen, i ja ho va 
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dir en la Comissió Informativa,  és que es facin públiques les agendes d’activitats dels 

regidors.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en aquest cas, ell s’ha imprès el model de conducta 

dels alts càrrecs aprovat per la Diputació, i entén que és aquest el document, perquè com 

que han eliminat aquell punt no sap si han fet algun tipus d’adaptació. Els punts són 

correctes i, de fet, recull bastant aquella moció perduda i famosa. Està bé, és una 

declaració d’intencions de no delinquir com a regidors, cosa que està bé. Hi ha un punt, 

que justament ja va suscitar una pregunta a la Federació de Municipis, que va ser què 

s’entenia per alt càrrec. De moment es va dir que com que no queda clar en la Llei 

Municipal què és un alt càrrec, doncs entenen que aquí a Alella els caps d’àrea no són 

alts càrrecs. Dit això, l’apartat 3 d’aquesta norma, que en principi no està feta, abarca 

petits municipis, grans municipis i Consell Comarcals, diu: “els titulars d’òrgans superiors 

directius”. A qui se li aplica? Als titular d’òrgans superiors d’acord amb la normativa de 

règim local. Aquí tornen al problema. Després diu a societats mercantils i tal, que no en 

tenen en aquest municipi. Llavors si van a la guia d’aplicació diu “En la resta de 

municipis cada ajuntament ha de determinar d’acord amb el Reglament d’Organització, el 

ROM, el personal directiu propi, què entén per personal directiu? Llavors els funcionaris 

de l’administració local amb habilitació de caràcter nacional seran titulars d’òrgans 

directius. Això és el que diu la guia de desenvolupament del mateix text. I si se’n van a 

la Llei de Transparència de Catalunya, a l’apartat on parla de a qui se li aplica la Llei de 

Transparència, i, per tant, a qui se li ha d’aplicar el codi de conducta, en l’ article 4.2 diu 

“El servei de l’Administració Local se li aplica als representants locals i als titulars dels 

òrgans superiors i directius”. I l’apartat 3 diu “La resta de responsables la normativa 

reguladora de l’organització administrativa ha de determinar amb claredat i precisió les 

autoritats i els òrgans responsables del compliment dels deures i les obligacions 

establerts en aquesta llei.” Per tant, com que els toca definir qui són els responsables i 

en aquest municipi no tenen directors perquè la seva escala municipal és d’abast més 

petitó, i tal com ja van defensar en el seu moment, donat que els cap de cada àrea tenen 

una responsabilitat directa sobre resolució dels temes que tenen en les seves mans, 
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entendrien que com a àmbit subjectiu s’apliqués als caps d’àrea també. Per no quedar-se 

en aquells llimbs de si la precisió permet o no permet això. L’aplicació a alts càrrecs 

simplement afecta a la declaració de béns i drets patrimonials en la fórmula privada que 

ja s’aplica amb l’interventor i el secretari, que declaren a l’inici de cada mandat quin és el 

patrimoni amb què compten i quan s’acaba el mandat es torna a comprovar si tot entra 

dintre de la normalitat. És a efectes de transparència i aplicació estricta de la legalitat 

vigent en temes de transparència i accés a la informació i bon govern. I, per tant, si 

estan aprovant el codi de conducta és normal, i així ho demanen per motivar el seu vot a 

favor, que s’inclogui els caps d’àrea dins els alts càrrecs dels ens locals. 

 

El Sr. alcalde manifesta que la Sra. Nonell ja ha respost a la Sra. Marzo respecte els grups 

de pressió, i que estan pendents que s’aprovi aquest reglament per tal que quedi definit. 

Fins a la data, fins on sap, és la Generalitat de Catalunya l’única que té l’obligació. La 

voluntat és que una vegada quedi definida exactament per a les administracions locals 

què són aquests grups de pressió, doncs procediran a tenir-ho en compte, faltaria més. 

Entén que la regidora Sra. Marzo representa als votants com ha manifestat més d’una 

vegada, als votants de Gent d’Alella, servidor, com alcalde, representa, sempre, tota la 

ciutadania del poble d’Alella. La Sra. Bloss, sobre un text estàndard, doncs la qüestió és 

que per redactar aquest text s’han posat d’acord la Generalitat de Catalunya, les quatre 

Diputacions, l’Associació Catalana de Municipis, la Federació de Municipis de Catalunya, 

buscant un consens amb un text que fins a la data el que hi havia eren intents amb 

molta bona voluntat d’alguns ajuntaments per crear-lo, cosa que els va portar a ells a 

posar-ho damunt la taula farà un any, aquí, però que va quedar allà. I ara que hi ha 

hagut la primera oportunitat on s’ha proposat aquest text suggerit per totes les 

administracions locals de Catalunya, doncs l’aproven. I respecte les agendes públiques, 

doncs hi ha l’agenda pública de l’alcalde i hi ha l’agenda institucional també dels 

regidors de govern. Respecte la intervenció del regidor de la CUP, sobre els alts càrrecs, 

doncs bé, l’informe que es va demanar a la Federació de Municipis de Catalunya defineix 

que  s’entén  com a alts càrrecs en ajuntaments com el d’Alella el personal directiu de 

lliure designació. Doncs aquí estarien parlant dels dos gerents que depenen de 
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l’Ajuntament. La gerent del Consorci d’Enoturisme de la DO Alella i el gerent de 

l’Ajuntament d’Alella. I, en principi, i a excepció que hi hagi el text legal que ho 

defineixi d’una altra manera, entenen que és el personal no electe a qui se li haurà 

d’aplicar aquest codi.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que la llei diu que li toca a cada municipi decidir i així 

també ho estableix la pròpia guia. És el municipi qui decideix si tenen prou 

responsabilitat o no, apartat 3 de l’article 4. 

 

El Sr. secretari manifesta que hi ha un informe del secretari general de la Federació de 

Municipis que deixa molt clar qui són alts càrrecs. Els funcionaris d’habilitació nacional 

de municipis de règim comú, com aquest, no són alts càrrecs. Sí els dels grans municipis. 

I això és una qüestió que és reserva de llei, no depèn de cada ajuntament. Ho diu el 

secretari general de la Federació de Municipis, no és la seva opinió. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, sense entrar en una dialèctica jurídica, sí 

que dir-li que és un criteri d’interpretació i l’altre és el text estrictament que diu la Llei. 

La Llei de Transparència, article 4, apartat 3, defineix que li toca decidir a cada 

ajuntament qui són els responsables, doncs no és una interpretació seva, és el que diu la 

norma estrictament.  

 

El Sr. alcalde manifesta que l’òrgan a qui li correspongui decidir això ja s’assessorà i ho 

decidirà. Però ja li ha manifestat el criteri de què parteixen, que és el que manifestava 

aquest informe de la Federació de Municipis de Catalunya. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que com que és cosa del ROM, en tot cas, ja ho tindran en 

discussió al ROM. De moment s’abstenen de votar. Ja passarà al secretari l’article 4. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que només volia comentar un aspecte sobre la seva 

pretensió de representar tot el poble d’Alella. Pensa que segurament no ho fa per 
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aquelles persones que consideren que la gestió que es fa de les banderes no és la 

convenient des del punt de vista de l’Ajuntament. Sembla que el Sr. alcalde té una gran 

pretensió si realment pensa que tothom es pot sentir representat per com actua, 

francament. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sempre defensarà la llibertat d’expressió de tots els ciutadans 

alellencs.  

   

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Mans, Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Bloss, Fernández, Marzo, Ribalaiga, i Sr. Bardés; s’absté de votar-la el regidor Sr. Font. En 

conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

5.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA + 

SUMEM PER ALELLA – ACORD MUNICIPAL I ALELLA PRIMER – CANDIDATURA DE 

PROGRÉS, DE SUPORT AL PACTE NACIONAL PER A UNA SOCIETAT DIGITAL A 

CATALUNYA.- El Sr. alcalde ret compte de la moció dels grups municipals d’ERC-SxA-AM i 

AP-CP, la qual literalment diu: 

 

“Actualment, el desenvolupament de les Tecnologies de la Informació i la 

Comunicació, amb els canvis organitzatius i dels processos productius que se’n 

deriven, i la capacitació de les persones que les utilitzen, han esdevingut factors 

estratègics per assegurar l’eficiència i l’obertura a la societat de les Administracions 

Públiques, la competitivitat de les empreses, i, en general, la millora de la qualitat 

de vida de les persones.  

  

L’avenç d’una societat digital, en la qual l’accés a la comunicació i al coneixement 

haurà de ser instantani i universal, és una oportunitat per construir una 
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Administració més intel·ligent que doni resposta a la necessitat de conjugar 

conceptes com ara govern obert, transparència, gestió intel·ligent de la 

informació, interoperabilitat o seguretat, que  impacten transversalment en l'accés, 

la prestació i la millora dels serveis públics. 

  

Evidentment, aquest ús extensiu i intensiu de les tecnologies de la informació es 

fonamenta en l’existència de les necessàries infraestructures de comunicacions 

electròniques que han de prestar servei al conjunt del territori, evitant qualsevol 

risc d’escletxa digital, possibilitant el desenvolupament d’una societat avançada, 

pròspera i cohesionada, i posant les tecnologies al servei de les Administracions 

Públiques, la ciutadania i les empreses. 

  

Com que tots aquests reptes han de ser impulsats de manera compartida i 

coordinada pel conjunt de les Administracions Públiques de Catalunya, el Govern de 

la Generalitat de Catalunya, les quatre diputacions, el Consorci Localret i les 

entitats municipalistes ACM i FMC van signar, amb data 24 d’octubre de 2016, el 

Pacte Nacional per a una Societat Digital. 

  

Amb aquest Pacte Nacional, el Govern, les Diputacions i les Entitats Municipalistes 

es comprometen a treballar de manera coordinada, amb totes les institucions 

públiques  i els actors socials que s’hi vulguin afegir, entorn de cinc àmbits bàsics 

d’actuació: 

  

- El desplegament i la gestió coordinada d’infraestructures tecnològiques i de 

comunicacions electròniques que assegurin la igualtat d’oportunitats per a tots 

els territoris, la ciutadania i les empreses de Catalunya. 

  

- L’impuls d’una nova administració digital, que més enllà de l’extensió de l’ús de 

tecnologies digitals aprofiti i potenciï el seu poder transformador amb l’objectiu 

de fer una administració més oberta, àgil, senzilla i eficaç. 
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- El desplegament de l’estratègia de territori intel·ligent del Govern català 

(smartCAT), tot integrant i coordinant les iniciatives locals i supralocals i donant 

suport a les empreses per fer de Catalunya un Smart Region de referència 

internacional. 

  

- L’adopció de mesures i d’eines tecnològiques conjuntes en l’àmbit de la 

ciberseguretat i de la protecció dels drets de les persones i les empreses en la 

nova societat digital. 

 

- El desenvolupament de la Indústria 4.0, difonent entre el teixit empresarial la 

importància de la disrupció que pot provocar en el mercat, capacitant capital 

humà per donar resposta a la demanda de nous perfils i promovent les 

infraestructures necessàries. 

  

Per tot això, els grups municipals d’Esquerra Republicana de Catalunya + Sumem per 

Alella – Acord Municipal i Alella Primer – Candidatura de Progrés, proposen al Ple 

municipal l’adopció dels següents acords: 

  

PRIMER.- Donar suport al Pacte Nacional per a una Societat Digital, signat amb 

data 24 d’octubre de 2016 entre la Generalitat de Catalunya, la Diputació de 

Barcelona, la Diputació de Tarragona, la Diputació de Lleida, la Diputació de 

Girona, l’Associació Catalana de Municipis, la Federació de Municipis de Catalunya i 

el Consorci Localret, i impulsar les accions necessàries per a col·laborar en la 

implementació dels objectius d'aquest Pacte. 

  

SEGON.- Comunicar aquest Acord a l’Associació Catalana de Municipis, la Federació 

de Municipis de Catalunya, el Consorci Localret i al Departament de la Presidència 

de la Generalitat de Catalunya.” 
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El Sr. alcalde manifesta que aquesta és una moció de suport a un acord, al qual van 

arribar els mateixos membres de les diferents institucions que han proposat el codi de 

conducta, que són la Generalitat, les  quatre Diputacions, l’Associació Catalana de 

Municipis, la Federació de Municipis de Catalunya i Localret que és el Consorci 

Municipalista que vetlla per a l’extensió de la societat de la informació en tots els 

municipis del país. Aquí es va arribar a un acord important, estratègic, per coordinar 

totes les accions de les diferents administracions en aquest àmbit de la nova societat 

digital, tant en àmbits d’infraestructures com d’administració electrònica, Internet, 

ciberseguretat i territori intel·ligent, els cinc eixos d’aquest acord, i del qual ja s’han 

creat diferents grups de treball per poder anar duent a terme aquesta tasca tan important 

que tenen com a país i com a administració que és entrar en el nou model de societat 

global basat en aquesta digitalització. I com s’hi juguen moltes coses del futur com a 

país, el futur econòmic, el futur cultural, aquí creuen que valia la pena de donar-hi 

suport des de l’Ajuntament.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que els efectes pràctics d’aquesta moció de moment són 

pocs, per tant, no tenen cap problema a votar-hi a favor. El tema que sí que hi ha un 

punt que els preocupa que és el de SmartCity SmartCountry que vista l’aplicació que ha 

tingut en aquest municipi de moment l’aplicació dels criteris “smart”, sí que els faria 

pensar que potser els han de mesurar i pensar-ho millor, perquè de moment allò “smart” 

que han tingut han estat les càmeres de seguretat, el projecte de desplegament de la 

xarxa d’Internet amb l’embrutiment del cel que han reclamat i que encara no han tingut 

resposta, de contínuament estendre cables per tot arreu, i tercer aquell estudi de 

polítiques “smart” i comparant l’ajuntament amb un sifó, que va costar a l’Ajuntament 

uns 16.000 euros i l’aplicació pràctica del qual és bastant justeta perquè fa una idees 

genèriques que no aporten gaire coses. Per tant, vistos els antecedents, tot el que fa 

referència “smart” són actuacions molt cares vinculades a les noves tecnologies, i 

demanarien que a nivell local tinguin un principi de precaució, perquè la seva 

implementació aporti i no només sigui espècie d’implementació espontània d’actuacions 
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o finançaments de projectes clarament poc treballats o poc aplicables funcionalment com 

va ser precisament el projecte “smart” de poble. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la moció, la qual s’aprova per unanimitat. 

   

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) La regidora Sra. Marzo manifesta que té una pregunta i diversos precs. La pregunta 

és per què estan dilatant tant tot el procés per a la cobertura de la plaça de 

sotsinspector. Per què s’està produint aquesta dilatació en el temps. I respecte els 

precs, per una banda, hi ha una petició de revisió dels horaris que passen els 

camions per la Rambla Àngel Guimerà per a la recollida per buidar els contenidors, 

que està passant entre les set i quarts de vuit, i és l’hora punta que la gent baixa 

per sortir a treballar. Veure si això es pot ajustar, i més si es produeix la 

coincidència del que puja i el que baixa, doncs això complica molt la vida a molta 

gent en un moment que és el de sortida cap a la feina. I vetllar una miqueta també 

en el tema dels olors en la mateixa línia. L’haver destinat un dels punts a l’orgànica 

dels comerços i del mercat, doncs les olors ja comencen a notar-se i no han arribat 

encara a l’estiu. A veure com es pot entomar això. Després demanar també una 

vigilància expressa sobre l’aparcament a la Riera Coma Fosca, a la confluència amb 

La Companyia perquè, sobretot en moments de cap de setmana i hores més de 

lleure, es produeixen unes dificultats de trànsit importants. Recordar que, en el Ple 

de març, l’alcalde els va dir que els informaria sobre l’amortització de la inversió del 

bikeparc i les previsions d’ingressos i no ho ha fet fins al moment. I també en el 

Ple de febrer havien demanat sobre el compliment dels horaris de les parades del 

mercat, sobretot a les tardes del dimarts, que les parades estaven tancades, i la 

regidora, en el seu moment, li va dir que no havia observat cap tipus de canvi 
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sobre això, però aquesta situació sí que es reprodueix i no tenen cap explicació de 

per què. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que el tema de la recollida per l’empresa 

que és adjudicatària, se li havia demanat que la fes a primera hora, abans de les 

set, a poder ser. Ho haurien d’estar fent. De totes maneres comprovaran les hores 

de pas i, si no està complint l’acordat, se li farà complir. I pel que fa a la neteja, 

l’actual contracte que tenen té un sistema de neteja integral dels contenidors 

bastant exhaustiu. Si veiessin que hi ha moments que cal un reforç en aquests 

contenidors als quals es referia la regidora Sra. Marzo, a la zona comercial, mirarien 

com es podria fer. De totes maneres, es fan neteges sovint i a fons. Quan es 

netegen queden molt ben nets. El que passa és que també és cert, i n’han de ser 

conscients, que l’orgànica fa una certa olor. I tenir contenidors d’orgànica pot 

comportar en alguns moments que hi hagi una certa olor. Intentaran que l’empresa 

ho minimitzi tan com sigui possible. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que la qüestió és que aquesta situació s’ha produït 

amb el canvi d’eliminar en el seu moment el punt que hi havia, que podia tenir els 

seus efectes, no diu que no al mercat, i traslladar-ho en un punt extern de carrer. 

Creu que no és un tema tant de neteja, que segur que es fa bé,  és que és molta 

l’orgànica que s’hi posa, suposa, i és un tema diari. No creu que sigui un tema de 

neteja el que solucioni això.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que el lloc on es feia la recollida 

prèviament era la compactadora, a l’habitació aquella d’allà al darrera. El sistema 

que hi havia era insostenible perquè no es feia la separació, s’hi posava tot, era 

una cosa que no podien continuar d’aquella manera. A més a més, els contenidors 

no es podien tornar a col·locar allà, perquè no poden accedir-hi els camions ja que 

no és de fàcil accés, diria que és d’accés impossible per a un camió. Per tant, no 

tenien gaires alternatives perquè el mercat genera brossa i no poden col·locar 
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l’àrea de recollida de la brossa en un punt excessivament allunyat del mercat, 

perquè tampoc seria correcte. Per tant, es va triar aquesta ubicació, han d’acabar 

d’ajustar els horaris de recollida, de reforçar-los, perquè hi ha moments de la 

setmana, el divendres a la tarda, el dissabte a la tarda, que els envasos i el cartró 

queden saturats. I també han de demanar a tots els comerciats que fan ús 

d’aquesta àrea que siguin una mica més proactius a l’hora de gestionar els seus 

residus, en el sentit que és molt fàcil llançar una caixa de cartró tal qual i una altra 

a sobre i una altra a sobre. I aquestes mateixes quatre caixes en comptes de 

llançar-les tal qual, passes dos minuts per plegar-les i allò que sembla un embalum 

immens queda recollit a quatre caixes ben col·locades. Per tant, és una tasca de 

tots. Ells facilitar el màxim i exigir el màxim a l’empresa que millorin el sistema de 

gestió, i al mateix temps també demanar als comerciants que hi posin una miqueta 

més de la seva part. Estan treballant-hi. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte de la dilatació o no de la convocatòria de 

sotsinspector ja està determinada la data dels exàmens complint el termini, i, per 

tant, va en procés. Cert és que, d’altra banda, aquest mateix plenari va demanar al 

Ministeri la possibilitat de poder treure totes les places que tenen a la Policia com 

a places fixes. Això és una possibilitat o no. En qualsevol cas, el calendari de la 

cobertura de la plaça del sotsinspector, el concurs que varen treure està en marxa, i 

ara no recorda si és el mes de juny o el mes de juliol que hi ha previstes les proves, 

sobretot complint els terminis legals. Respecte de la vigilància de l’aparcament, 

doncs es fa, però passarà nota als comandaments per tal que es pugui tenir més 

present en aquests moments puntuals on pot haver-hi una mala praxis a 

l’aparcament a l’entorn d’aquest comerç, entén que sobretot els caps de setmana o 

bàsicament els caps de setmana. Per part seva, i després li deixaria la darrera 

pregunta respecte els horaris del mercat a la regidora Sra. Mans d’Alella Primer, 

respecte la informació del bikeparc no tenia present que s’havia manifestat en 

aquest plenari de març, es compromet a fer-li una proposta per escrit abans del 

proper plenari. 
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 La regidora Sra. Marzo manifesta que les proves estan previstes, o sigui que està 

publicada la llista d’admesos, ja fa unes setmanes, i estan fixades les proves per a 

finals de juliol, pel 24 o 27 de juliol, o una cosa així.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que es compleixen els terminis a banda que hagin de 

preparar una memòria, una documentació. I en principi aquest és el procés que 

tenen llançat. I com també li deia varen aprovar aquesta possibilitat de poder 

treure les places fixes dels agents i comandaments. Veuran el que passa. En 

qualsevol cas, hi ha fixada aquesta data per tirar endavant les proves. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Mans manifesta que en resposta a la sol·licitud que va fer 

en el darrer Ple la regidora Sra. Marzo, el mercat està obert de dilluns a diumenge 

tots els matins, i els dimarts i divendres a la tarda. S’ha anat a parlar amb aquesta 

persona que té aquesta parada. Aquesta parada està oberta de dimarts a dissabte 

els matins. Ell no obre, la persona que té aquesta parada, ni els dimarts a la tarda, 

és cert, ni els divendres a la tarda. S’està intentant que així sigui. Com a municipi 

turístic ja saben que els diumenges i els dilluns només hi ha tres parades obertes, i 

això és el que es va establir si el mercat havia d’estar obert. Si consideraven que el 

mercat havia d’estar obert era que com a mínim hi haguessin tres parades obertes, i 

així ha estat. Intentaran, i amb això estan, perquè aquesta parada estigui oberta 

aquests dies a la tarda. Els matins saben que fins i tot hi ha vegades que se li ha 

acabat els productes, però bé, si se li acaben se li acaben. Tampoc es pot demanar 

més. Però sí que estan intentant que aquesta persona pugui obrir a les tardes. 

 

B) El regidor Sr. Font manifesta que hi ha un petit detall i és que de moment no se li 

estan responent dins de termini les al·legacions. Per tant, demanaria una mica més 

de celeritat a respondre els escrits. És una cosa particular. En tot cas, sí que li 

agradaria que el tema del policia si s’ha fet aquest pas que es va dir que es 

demanarien  les dades, per tal de poder tenir, dels Mossos d’Esquadra, bla, bla, 
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bla... Doncs si s’ha fet, com es va comprometre a fer en el Ple anterior. Poder 

passar les dades i fer els càlculs de robatoris mes a mes des dels últims anys. 

Informació que va demanar el 12 de desembre. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que estava intentant recordar quines van ser les seves 

paraules exactes perquè, moltes vegades, i no diu que sigui aquesta l’ocasió, doncs 

posen en boca seva paraules que segurament no ha dit literalment, i, per tant, 

juguen amb la memòria que un pugui tenir. En qualsevol cas, creu recordar que 

sobre aquesta pregunta, que no recorda bé si va ser en el Ple o en la Comissió 

Informativa, ja li van dir que aquesta informació a nivell Alella no es disposava, 

que els Mossos d’Esquadra disposaven de la informació agregada. Li ha de dir que 

dubta que es comprometés a sol·licitar aquesta informació com a tal. Aprofita el 

Plenari per confirmar que la sol·licitarà i esperaran a veure quina resposta els 

donen des de Mossos d’Esquadra, si no ho havia fet abans. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que, en tot cas, no s’atreviria ell a obtenir el títol de 

manipulador de frases, no s’erigiria. Hi ha altra gent que sí que té un domini de les 

mitges veritats molt ampli, i ell intenta ser el màxim d’honest en totes les seves 

expressions i no utilitzar mai cap tipus de subterfugi per fer afirmacions d’altres 

que no han fet. Més que res perquè també l’indignaria que algú ho fes cap a ell.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, en qualsevol cas, el seu comentari era obert i no 

dirigit estrictament al regidor Sr. Font. Però sí que és cert que, a vegades, té la 

impressió que es posa en boca seva paraules que potser ben bé no ha dit tal i com 

ells les afirmen. Com li deia, que no hauria de ser aquest cas en concret. No recorda 

el contingut exacte. En qualsevol cas, com ja li ha dit, demanaran a Mossos 

d’Esquadra a veure què els poden facilitar. 

 

C) La regidora Sra. Bloss manifesta que vol dir a la regidora Sra. Ana Fernández que 

això del ventilador és un recordatori simpàtic, referent a una promesa que va fer 
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l’estiu passat perquè ells en aquest costat també tinguessin un ventilador. Li va 

prometre fermament. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que demana a la Sra. Fernández que delegui en ell la 

resposta.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que ha demanat a la Sra. Fernández si li deixava poder 

respondre-li ell mateix. Si ella el vol completar o complementar segur que estarà 

encantat que ho faci. No sap si la regidora Sra. Bloss és conscient que molt aviat es 

començaran unes obres en aquest Ajuntament, que afectaran de manera directa i 

important aquesta sala plenària, i que, entre altres qüestions, impliquen la 

instal·lació d’una climatització nova per a tota la sala. Per tant, com pot 

comprendre, no faran ara per dos mesos, i miri que ell tampoc té ventilador en el 

seu cap, fer una despesa, i més ara veient el seu enginy portant supletoris en la 

sala plenària. 

 

 La regidora Sra. Bloss manifesta que resulta que les paraules exactes van ser que no 

es preocupés, que aquest ventilador vindria a aquest costat perquè durant dos anys 

han tingut l’aire fresc a l’altre costat i ells no. Això van ser paraules exactes de la 

Sra. Fernández, però deixa aquest tema. Al veïnat d’Alella s’observa que hi ha molts 

aparcaments que estan ocupats per cotxes que ells li diuen que potser no són 

d’Alella i que potser són, que és molt plausible, de gent que tenen dos o tres 

cotxes, un l’aparquen a Barcelona o en altres pobles, i que val la pena vigilar això, 

perquè a ells els treuen els llocs propers a Sorli Discau i se n’han d’anar al “quinto 

pino”. Seria interessant. És una observació d’uns veïns i ella volia transmetre-la a 

ells. I després, la tercera cosa, el Sr. alcalde fa vint minuts ha dit que és l’alcalde 

per a tota la gent del poble. Ella aquí no és la primera queixa que rep per les 

estelades múltiples que tenen en aquest poble. Les renoven constantment. L’altre 

dia va haver-hi un problema amb els pobres que van posar unes banderes i uns 

enganxines a Barcelona i estan sancionats. A Premià, fa no sap quant anys, hi 
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havia uns nois que van posar unes banderes espanyoles i de seguida això va ser 

sancionat i retirat. I ells, durant anys, han de tragar aquestes estelades 

constantment a totes les faroles, a tot el mobiliari públic. És per enfadar-se 

moltíssim i no hi ha dret. I el Sr. alcalde l’altre dia li va dir que en prenia nota. 

Quantes vegades li ha dit que en prenia nota? Que més vol que facin? Li demanen 

que ho denunciï. Això és el que han de fer? I demana que no riguin. A Can Lleonart 

tenen l’estelada posada. Almenys que sigui la catalana i l’espanyola, però l’estelada, 

és indigne el que ell fa. Com bé ha dit ell és l’alcalde, i és alcalde per a tot el 

poble. Doncs que compleixi això, siusplau. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte del que no volen que la gent de fora d’Alella 

aparqui en el poble, doncs pren nota del seu suggeriment, i la veritat és que no 

podria donar-li una resposta gaire intel·ligent al respecte. I sí, és l’alcalde de tots i 

l’estelada que oneja al pati de Can Lleonart va ser aquest plenari que va decidir que 

hi onegés. I, per tant, en aquest cas, el que fan, convençuts de mena, és que 

aquesta bandera hi onegi. I creu recordar, tal i com deia l’acord fins que Catalunya 

assoleixi el seu propi estat.  

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 21 hores, 

de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 

 


